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Obiectul întrebării: Măsurile întreprinse în vederea repornirii SC RAFO SA

Onești și reabilitarea spectrului economic în Municipiul Onești

Între anii 1950-1960 s-a născut Platforma Petrochimică Borzești, formată din 
Rafinăria Borzești, Combinatul Chimic și Uzina de Cauciuc. Acest colos 

industrial a stat la baza dezvoltării economice a Municipiului Onești, a 

județului Bacău și nu în ultimul rând a constituit principala forță economică a 

regiunii Moldova. În perioada postdecembristă, unitățile industriale s-au 
divizat devenind independente ca societăți pe acțiuni iar după anul 1997 a 

început declinul acestora, în principal a SC RAFO SA care a rămas în afara 

structurii SNP PETROM până în toamna anului 2001. Ca urmare a datoriilor 

bugetare și comerciale mari, după anul 2001, SC RAFO SA a devenit unitate 
cu capital privat, trecând prin conducerea mai multor acționari însă fără a 

reuși o redresare financiară, societatea intrând în insolvență în luna aprilie 
2004 și într-un program de reorganizare din decembrie 2004. În anul 2006, 

sub conducerea noului acționar, Petrochemical Holding Austria, au fost 

achitate integral datoriile bugetare, salariate și comerciale, s-au 

retehnologizat o parte din instalații, păstrându-se aproximativ 2500 de



salariați până în vara anului 2008, conform programului de reorganizare. 

Proiectul de modernizare radicală a societății inițiat de acționarul majoritar 

avea ca termen luna iunie 2010, acest termen neputând fi respectat datorită 

epuizării resurselor financiare proprii și începutul crizei financiare mondiale.

Imposibilitatea contractării de credite și lipsa comenzilor au condus la 

blocarea SC RAFO SA, disponibilizarea personalului și închiderea acesteia.

Blocajul SC RAFO SA a atras după sine și închiderea SC CAROM SA, 

respectiv reducerea drastică a activității la SC CHIMCOMPLEX SA, situație 

care practic a paralizat economic municipiul și zona (SC RAFO SA a fost o 
sursă consistentă pentru PIB-ul local reprezentând 87,5 %). În toată această 

perioadă, SC RAFO SA Onești, nu a beneficiat de nici un ajutor de stat, chiar 

dacă posibilitățile reale de intervenție ale guvernului în activitatea firmelor cu 

capital integral privat sunt limitate.

Din păcate, latura socială și economică legată de salariații acestei mari unități 

industriale a fost uitată de guvernanți, în condițiile în care promisiunile nu s

au materializat iar locuitorii municipiului Onești și cei din localitățile învecinate 

au rămas fără locuri de muncă și implicit, fără venituri.

Față de cele prezentate vă rog, domnule ministru, să îmi comunicați ce 

măsuri se pot întreprinde pentru ca SC RAFO SA Onești și întreaga platformă 

petrochimică să fie repornite și dacă există obiectul unei analize la nivel 

guvernamental și a altor instituții ale statului pe această problemă, în vederea 
reabilitării economiei locale și zonale.

Solicit răspuns scris.
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